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   " מסעי "   רשת פ שבת  
 מאיר: - איזה שם אתה נותן למסע? / סיון רהב 

פעם פרצה שריפה ליד בית מלון שבו היינו בשבת, והיינו צריכים לפנות מהר את החדר, יחד עם הילדים  
הקטנים. כעבור כשעה השריפה כובתה, חזרנו למלון, ניסיתי להרגיע אותם ונשארתי בתחושה שזו הייתה  

 חוויה מבהילה עבור כולנו.  
 טנים הצביע מהמושב האחורי על המלון ואמר: כעבור כמה שבועות נסענו ברכב באותו אזור, ואחד הקטנ

 "יו, פה זה המקום שבו היה לנו כיף, רצנו החוצה עם כל המלון!".
אנחנו נותנים שמות למסעות חיינו. יש משמעות לעובדות היבשות, אבל הפרשנות שלנו קובעת המון. האם המסע  

 נות נהדרת ללמוד? אנחנו מחליטים.  שאנחנו עוברים כרגע הוא כישלון או הצלחה? פדיחה עצומה או הזדמ 
קוּדָה   42בפרשת השבוע, פרשת מסעי, מתוארים  ן פַּ המסעות שהעם עבר במדבר סיני. הפרשן רבנו בחיי אִבְּ

שנה בספרד, שלכל המקומות האלה שבהם העם עבר, לא היה אפילו שם קודם לכן. המדבר   700-כתב לפני כ
 השמות הוא עם ישראל. "הכול לפי הכוונה", לדבריו. היה ריק, בלי נקודות ציון. מי שקבע את 

ר קָה" או "הַּ שָפֶר", -כשבני ישראל היו שמחים וצדיקים, טובים ומאמינים, אז קראו למקומות בשמות כמו "מִתְּ
כלומר מתיקות ושיפור. אבל כשהמצב הרוחני התדרדר, כתוב שהמקומות שבהם עברו קיבלו שמות כמו  

 "חֲרָדָה" או "מָרָה", מקומות של חרדה ומרירות. 
 ו?בידינו. איפה אנחנו רוצים לחנות? מה השמות שאנחנו נותנים למסעות חיינההחלטה במידה רבה 

 
 

 נר זיכרון 

 

 ו' אב תשי"ג  - ז"ל ציפורה כץ
 

 
 
 

 

 שהשמחה במעונם 
 טוב  - מזל 

 

 לחגית ולצביקה וקסמן ולכל המשפחה להולדת הנכד, בן בכור לתהילה ובן.
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 #   2580וג מקוצר  חי   - מטלפון ביתי נייח    )מתוך הקיבוץ(   - שר"פ    מוקד 
 בנייד מכל מקום בארץ ובחו"ל.   073-2341234או לטל' 

 
 
 

     שבת    זמני                
 19:09       הדלקת נרות 

 

 19:29      מנחה וקבלת שבת   

 

 20:18        השבת צאת 
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 פינת ההלכה
 
 

 באבישיבה ושכיבה על הארץ בתשעה 

מצוות  "כל  חכמים:  שאמרו  שמה  מפני  באב,  בתשעה  הארץ  על  ולשכב  לישון  חובה  אין  הדין  מצד 
הנוהגות באבל נוהגות בתשעה באב", חל רק על איסורי האבלות, כמו רחיצה, סיכה, נעילת סנדל, 

המיטה תשמיש   כפיית  כמו  בהן,  חייב  שהאבל  מצוות  אבל  תורה.  ותלמוד  שלום  אמירת  המיטה, 
והישיבה על הארץ, מצד הדין אינן חלות בתשעה באב. ואע"פ כן נהגו לבטא אבלות בתשעה באב גם  

 :בשכיבה ובישיבה, אלא שכיוון שיסוד הדין ממנהג, דיניו קלים יותר
ויש    שכיבה: • הארץ,  על  לישון  נוהגים  תחת  יש  אבן  שמניחים  ויש  כר,  בלא  לישון  שנוהגים 

כדרכו.מראשותיהם.   לישון  רשאי  זה,  באופן  לישון  לו  שקשה  מנהג   ומי  את  מקיימים  ורבים 
האבלות על ידי הורדת המזרן לארץ, ואזי אין צורך להסיר את הכר. והמהדרים מניחים אבן 

 .ושי להירדםתחת המזרן. בדרך זאת מקיימים את מנהג האבלות ואין כל כך ק
אין מחמירים  נוהגים לשבת על הארץ כמנהג אבלים. אולם כיוון שאין בזה חיוב מהדין,    ישיבה: •

להחמיר בזה עד חצות בזה עד סוף תשעה באב.   נוהגים  וחלק מיוצאי ספרד  יוצאי אשכנז 
מנחה   תפילת  עד  בזה  שמחמירים  ספרד  מיוצאי  ויש  ג(.היום,  תקנט,  ורמ"א  אחר    )שו"ע  הישנים 

 . הרים אינם צריכים להוריד את המזרן לארץהצ
יש נוהגים על פי הקבלה שלא לשבת על הקרקע בלא חציצה של בד או עץ, אבל על גבי מרצפות 

 .לדעת רבים, גם לפי הקבלה, אין צריך להקפיד בזה. ויש מקפידים להניח חציצה גם על גבי מרצפות

מותר   הארץ,  על  לשבת  מהדין  חיוב  שאין  מטפח  כיוון  יותר  גבוה  יהיה  שלא  ועדיף  כר,  על  לשבת 
של    מהקרקע. לגובה  מגיע  שאינו  נמוך  כסא  על  לשבת  להקל  אפשר  כך,  כל  נמוך  לשבת  כשקשה 

 . שלושה טפחים. וכשגם זה קשה, אפשר להקל לשבת על כסא שגובהו מעט יותר משלושה טפחים

 . ןישיבה על מדרגות נחשבת כישיבה על הקרקע, כיוון שדורכים עליה

מעוברות, זקנים, חולים והסובלים מכאבי גב, שקשה להם לשבת על כסא נמוך, רשאים לשבת על 
 . כסאות רגילים

 בנחמת ציון וירושלים ננוחם, 

  .מיכאל 

 
 
 

  

 



 

 

 

3 

 
 
 
 
 

 
 

 

  

  

 קריאת תהילים ע"י נשים
 

:4517בשעה תתקיים    
 בבית מדרש  
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 ליגת קיץ ע"ש תומר רון ז"ל
 

44:52 שלוחות - מירב  
 סיקור מתוך אתר מועדון גלבוע מעיינות 

שעברה הפסידה לרם און  מירב מבטיחה שנה שנייה ברציפות את מקומה ברבע הגמר )שנה  
שהם שולחים את הכתומים למקום  כ מול שלוחות    ' במעמד זה( אחרי ניצחון חשוב על ראשות בית א 

השלישי בבית. הקבוצה מההר שמגיעה בהרכבים מאוד חסרים סוגרת ניצחון שלישי ושומרת על  
בסיום הרבע הראשון.    7:16מירב פתחה מצוין את המשחק וכבר הוליכה    מאזן מושלם.   

למירב.    20:25משופר של הכתומים משלוחות בהובלת ברנשטיין ובמחצית רק    -   רבע שני   
בלבד למירב.   31:34התקרב ובסיום הרבע  ל המשיכו שלוחות    -   ברבע השלישי   

טוב יותר של שחקני ההר השאיר את הניצחון אצל מירב שמסיימת ראשונה בבית  רבע אחרון 
שלוחות שפתחה ברגל   ותילחם על מיקום טוב יותר בביתה.ומבטיחה את מקומה ברבע הגמר 

בשלב הבא. 'ימין את הליגה סופגת הפסד שני ברציפות ותלך לבית ז  
,  6- מאור דיגורקר   , 7כ"א    -   , יהל גלבוע, גילי בן זאב 15- אוריאל ברנשטיין  -   הרבו לקלוע לשלוחות 

. 3  -   , ליאור שרגא 5  -   יהודה לב   
 

  4מחזור מס' 
 באולם בשדה אליהו, במשחק מול שדה אליהו.  15:00בשעה   29.7  ,היום יום שישייתקיים  

 

 מוזמנים כולם ילדים, צעירים ומבוגרים לעודד ולדחוף את הקבוצה במשחק! 
 בשם הקבוצה.   -עמית פורשר        

 
 
 
 

 מבנק הזמן
 

בנינו את  שנה הבית דורות, לפני כשנתיים בנינו בסדנת העץ כסאות עץ מהודרים וספסלים עבור 
 יצירה עבור החינוך.הסדנת 

בתקופה הקרובה ובפסטיבל הספסל השלישי נבנה דברים שונים עבור מערכת הגיל הרך  
 בשלוחות בהתאם לצרכים שעלו.

 מוזמנים לפנות ולעדכן.  - אם יש לכם רעיונות נוספים שתרצו שנקדם 
 . אורן  ,שבת שלום     

 

 + 60מועדת  
 

לאחר מחשבה רבה ולאור החום הכבד, החלטנו לדחות את הטיול המתוכנן   -טיול רב גילאי 
 ח יותר. נפרסם פרטים מדויקים בהמשך. ו נקווה למזג אוויר נ לחודש אלול בו בעז"ה

 . אורן  שבת שלום,     
 

 
 
 

 פינת התודות 
 

נסעתי התחיל להשמיע רעשים   השבוע כשרציתי לחזור מנסיעה לחיפה, הרכב של הקיבוץ איתו 
תוך כדי נסיעה. לאחר שהתנעתי  עהמנו כבה לי לא רצויים... בעודי מנסה להבין את המקור, 

כ נודע לי "בצד, התקשרתי לחנן סמסון. לשמחתי הרבה, למרות שכבר היה מאוחר ואח י והחנית
חת ובמאור פנים.  שהיה עסוק באבל משפחתי )שולחת בהזדמנות זו תנחומים(. חנן ענה והדריך בנ 

 לבסוף כשהיה צריך להזמין גרר ומונית, הנחה אותי מה, איך וכיצד להתמודד.  
 

כ טוב להיות מונחת ומוכלת עד שבשלב מאוחר יותר אליה, שהיה איתי, אמר לי שבכלל  "היה כ
 כ רגוע. "לא הבין שנתקענו כי הכל היה כ

 

 פונקציה של מוסכניק. אז תודה רבה לחנן ותודה שאני גרה בקיבוץ עם 
 חגית וקסמן.                     
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   המרפאהמ    
 

   31.7-1-5.8 - שעות פתיחת המרפאה בשבוע    

                 

 חגית ו.   - שבת שלום          
 

 
 
 

 
 
 

 

 
 חשמלחיוב  

, חישוב החיוב הבא  טפורסם.  אם יהיה שינוי במחיר לאוגוסמחיר החשמל החדש עדיין לא 
בצע בשיטה של חלוקת הצריכה לחצי חצי.  חצי בתעריף הישן ליולי וחצי בתעריף החדש  ית

 ימים.   31. לשני החודשים יש טלאוגוס
 . דן גולדנברג

 
 

 בטיחות 
מכוניות בשני הצדדים של הכביש בכניסה לשכונת חלוצים )על יד הכיכר  ו בשבת שעברה חנ

הישנה( בצורה שחסמה את הכניסה לשכונה ובהמשך למרפאה.  הכביש הזה משרת רכב  
 חנות רכבים בכניסה לשכונה.   החירום כגון אמבולנס, כיבוי אש וביטחון.  אנחנו מבקשים לא ל

 .גם את האורחים שלכם נא ליידע
 וקסמן. דן גולדנברג וצביקה  

 

 

 

 אסיפת חברים  

 תתקיים אי"ה  

 (  31.7.2022ביום ראשון, ג' באב תשפ"ב )

   20:30בשעה 

 האסיפה תתקיים  בזום
 

   . חברים המעוניינים להשתתף באופן פיזי מתבקשים לעדכן את רפי אלון 
 

 https://us02web.zoom.us/j/89435220873  להלן הקישור ל"זום"
 

 סדר יום לאסיפת חברים
 

 חומר נשלח בקהילנט. .  מציגה רננה  -נוהל בעלי תפקידים 
 הנהלת האסיפה.  -מוזמנים          

  

 
 בדיקות דם 

קבלת קהל  
 אחיות 

 קבלת רופא 
 קבלת קהל 

 מזכירה 
 טיפת חלב 

  10:00-11:00  10:00-12:30 7:30-8:10 א'

  8:00-9:00 11:30-14:00 10:00-14:00 7:15-8:10 ב'

      ג'

 ד'
7:30-8:10 

10:00-12:30 
13:00-17:00 

13:30-16:30   

  8:00-9:00  8:30-11:00 7:00-8:10 'ה

  8:00-9:00 8:30-10:30 8:30-12:30  ו'

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fus02web.zoom.us%2Fj%2F89435220873&data=05%7C01%7C%7Cd57e485511b54445d0ff08da64b9646c%7C437e7a91eb6043ca8fb00078099005aa%7C0%7C0%7C637933044659483815%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=wdP8daCaBq7Xh%2BsbUedtUhZgThs%2B3dWkx5c0e9JMELM%3D&reserved=0
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 משולחנו של מנהל הקהילה 
 

 פרשת בנות צלופחד.   -ובפרשתנו אנו עדים לסיפור משפחתי שנקרא בפינו  " פנחס" בפרשת 
באות למשה ומבקשות ממנו נחלה, כמו שאר היורשים.    כולנו מכירים את הסיפור בו בנות צלופחד 

ומקבל תשובה   לאבינו לא היו בנים ואנחנו רוצות לקבל את הירושה. משה פונה לקב"ה   - הן אומרות  
. "פנחס " . כל זה קורה בפרשת אביהם בנות צלופחד צודקות והן צריכות לקבל את נחלת    -ברורה  

יתחתנו עם   במידה ובנות צלופחד   - ה למשה גשים מנהיגי שבט מנשה ובאים בטעניבפרשתנו נ 
מישהו משבט אחר, הנחלה תעבור איתם לשבט אחר ואז יגרע חלק מנחלת מנשה ויעבור לשבט 

 זוג. הבן של 
על מנת שלא תגרע נחלת   ,שלהם משה פוסק שבנות צלופחד יכולות להתחתן רק עם אנשי השבט  

 מנשה.
 מנקודת מבטי עולות כמה שאלות: 

יני הירושה היו י ענבדאי ו אותנו בסיפור משפחתי מסוים, הרי בו  מדוע טרחה התורה לשתף .1
 ם לא מאות? אעשרות סיפורים דומים 

האם משה ויהושוע תלמידו לא קיבלו כבר מהקב"ה את כל כללי חלוקת הארץ, שהיו צריכים  .2
 להביא את סיפור בנות צלופחד שוב לפני הקב"ה?

מי ירש   -ך משנה כל סיפור הנחלות בהסתכלות של ימינו אנו אחורה, האם זה באמת כל כ .3
איפה וכמה? הרי אחרי דור או שניים השבטים התחילו ממילא להתערבב על מנת לנסות  

 לייצר עם אחד ולא שבטים )חוסן הרבים תמיד עדיף על הבודד(. 
 

לטעמי הסיפור הזה קיבל במה רחבה על מנת שנוכל ללמוד ממנו ואני מנסה כל שנה מחדש  
 למצוא לעצמי הבנות אישיות לגבי סיפור בנות צלופחד.

 

דאי ו יה, בו י לגבי השאלה השנ מכל דבר צריך ללמוד.כמובן על השאלה הראשונה כבר עניתי 
מנהיגי גלעד   ,י להתייעץ בקב"השמשה ידע את התשובה לגבי הירושה, אך אם היה עונה מבל

כל מקום שמעורב רכוש הוא מקום  בן מכיר לשבט מנשה לא היו יכולים לחיות עם התשובה. 
 הקב"ה יכריע ואז אי אפשר לערער.   -לכן משה רצה למנוע זאת בדרך פשוטה  ,למחלוקות

.  ת ה וללא התייעצו לענות את התשובות בשליפ   ם לא חייבי   - מימד הזמן    -   היא נקודה נוספת שניתן ללמוד  
 לפעמים הזמן והמחשבה מולידים תשובה יותר נכונה ושלמה. 

רועים או  י בהרבה מקרים כשאנו מסתכלים אחורה אנחנו נזכרים בא - לגבי השאלה השלישית 
נו חשובים, גדולים, מסובכים, בלתי עבירים והכי חשוב מאוד עקרוניים.  י בסיפורים שהיו נראים בעינ 

 את הקשיים, אי ההבנות ההדדיות, ההתעקשות וכו'   לא מבינים וכשאנו בוחנים אותם אחרי שנים, אנו  
 להכריע ולפתור כאן ועכשיו. םחייביובכל זאת, לפעמים 

 

 -ומכאן אני לומד מספר דברים 
 

 זה דבר חשוב שמייצר הסכמות ואמון רחב. ,להוציא ולשזף את הדברים לאור השמש  -הראשון 
 

כמו העצה שקיבלתי מאבי ביום החתונה, להתווכח רק כשזה באמת מאוד מאוד חשוב   - דבר שני  
לא נבין  כשנסתכל אחורה האם זה באמת חשוב? הרבה פעמים   - (. אך השאלה  יסובייקטיב )עניין  

 נו ולכן כדאי לבחור טוב טוב את המלחמות. את עצמ
 

  ליחסעיניים עצומות, אך בת אך הדבר הכי חשוב בעיני זה לסמוך על ההנהגה. כמובן לא ללכ
לא תמיד אנחנו מכירים את כל הפרטים  כוונות טובות. להנהגה, כמו לכל אדם באשר הוא, 

 והתמונה השלמה לא תמיד לנגד עינינו. 
 

במבט של עוד שנים , להסתכל גם ץחשוב לשמוע, לחשוב, להתייע ,בלבד כמובן  י בעיני  ,לסיכום
שלא תמיד ידועים לי כל הפרטים, לשאול שאלות ואז להסיק  קדימה, לתת אמון ולסמוך, לדעת 

 לדעת לבחור את המלחמות. ו מסקנות )ולא הפוך( וכמובן לייצר בסיס רחב לשיתוף פעולה 
 

 - אז במה מתעסקים בשוטף
 

קייטנות,  -הקיץ בעיצומו ואיתו העשייה הרבה והיצירתית בבתי הילדים   - לי פורמ  בלתי   חינוך
פעילויות והמחנון שבפתח. גם אצל הנוער כמובן. במקביל אנו עובדים על בנית הצוות לשנת  

 יה הרבה והמבורכת. י הלימודים הקרובה שכבר בפתח. תודה רבה לנתלי ולכל הצוות על העש
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שוטפות, עובדים במרץ על הכנת הדירות לתושבים שבאים לצד כל העבודות ה -  וחשמליה  בנין 
ח לאברמ'לה, אבי ולכל העוסקים במלאכה, וכמובן לדני וצמ"ד ו הקיץ למטרות קליטה. יישר כ

 שבקשר יומיומי עם הבאים.
 

העבודות בשנת השמיטה הן כמובן בעיקר בשימור הקיים ובצורה המותרת, אבל גם בתכנון  - נוי 
 שנת השמיטה. העתיד לאחר שתיגמר 

 
לפני כשבועיים נערכה ישיבה עם הורי מערכת הגיל הרך. הגיעו הורים משלוחות,  - הרך  גיל

שלפים, בית שאן והמושבים. שגיא הציגה להורים את העשייה, מבנה המערכת והבתים וכן 
נתונים מספריים של גודל המערכת וכמות נשות הצוות. אני הצגתי את המחירון החדש והסברתי 

ובה וממה שינוי זה נובע. כמו כן הצגנו את לוח החופשות לשנה  את עדכון המחירים לשנה הקר
 הקרובה. 

 מבחינה ארצית עולם החינוך נמצא בטלטלה קשה, הן בבתי הספר והן בגנים. 
אנו ערים לקשיים גדולים במערכת מעונות היום, שהיו עד לפני חצי שנה תחת התמ"ת   ,בנוסף

באזור עמק המעיינות אנו   -וסח גם עלינו ועברו להיות תחת משרד החינוך. הכאוס הארצי לא פ
והן   הבלתי פורמלי ח אדם לעבודה במערכות החינוך, הן בחינוך ו חווים קשיים רבים בגיוס כ

 במערכת הגיל הרך. 
אנו מנסים, ולרוב ב"ה גם מצליחים, לשמר מערכת זו ונאבקים על כך מדי יום ביומו על מנת  

 לשמר מערכת איכותית ויציבה למען ילדינו.
צה להודות מכאן לשגיא שמחזיקה את מערכת החינוך על כתפיה וצריכה לראות את כל  אני רו 

להנהלת גיל הרך שעוזרת וכמובן לצוות   .להתעסק בשוטף וגם בעתיד ,התמונה המורכבת
הסייעות, המובילות, המטפלות המשלימות וגננות משרד החינוך על העבודה הרבה והמסורה,  

 לילדים. שבאות יום יום לחנך ולעשות טוב 
 

 בישיבה האחרונה דנו בהשתתפות הקהילה בתקציב הגיל הרך.   - קהילה  מהנהלת
 כמו שהסברתי כבר בעבר, הנהלת הקהילה החליטה לא לסבסד את המערכת כבלוק אחד,  

)ללא קשר   במערכת שמתחנכים   משלוחות  לילדים בהנחותאלא ליצר השתתפות קהילתית 
 להשקעות שנעשות כל שנה בציוד ובמבנים(. 

את החלטות הנהלת הקהילה בנוגע למדרג ההנחות וגובהן נפרסם בציבור לאחר שהנושא יובא 
 לדיון בהנהלת גיל הרך בישיבה הקרובה.

 

  ,2023עוד דובר בהנהלה על הצורך במפגשים צפופים, אשר בם נדון ונכין את החומר לתקציב 
ר פעמים רבות. יש צורך בעבודה רבה ומעמיקה לאור בקשות החברים באסיפה כמו שצוין כב

( יכלול עדכון המיסוי בכל שלוחות המס, והפרטת  2023, כי התקציב הבא )2022בקבלת תקציב 
. ברור לנו כי מדובר בתהליך שייקח זמן, ויתעדכן בשנים הקרובות מעת לעת,  םחלק  מהשירותי 

 איחוד הסטטוסים, לא רק כמאמר אלה במעשה. כל זאת כדי לחתור ולקדם את 
 

 . יש עוד עשיה בתחומים רבים ומגוונים אך אסתפק בזה הפעם
 

 . צביקה וקסמן  -שבת שלום                                                                                           
 
 
 
 

               

 ם שלו - שבת 
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